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аналитико-синтетической деятельности. Эти условия предполагают: целенаправленную работу по обучению 
школьников проведению рассуждений на основе применения каждого приема аналитико-синтетической дея-
тельности; конструирование опоры в виде схем рассуждений, свойственных тому или иному приему, и даль-
нейшие упражнения по их использованию; содержательное обеспечение процесса обучения через включение 
образцов рассуждений, построенных на основе использования методов и приемов аналитико-синтетической 
деятельности, в учебные тексты, оснащение учебного материала набором соответствующих заданий и задач; 
организацию рефлексивных действий, направленных на выявление и фиксацию основных этапов поисковой 
деятельности, методов и приемов их осуществления.
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The leading component of characterizing the concept of meta-subject of general education and the meta-subject 
approach to teaching is universal for all the subjects on the general knowledge of the cognitive process of search activity and 
ability to organize and implement activities to find and solve a variety of problems. Pedagogical conditions for implementing 
meta-subject approach in training is focused on ensuring awareness and the arbitrariness of the students, aimed at the mastery 
of intellectual skills, individual elements and procedures, the solid structure of analytic-synthetic activity. These conditions 
imply: to work hard to train students on the basis of each method of the analytic-synthetic activity, engineering support in the 
form of schemes of reasoning, peculiar to a particular technique, and further exercises on their use, providing a meaningful 
learning process by including samples of reasoning constructed on the use of methods and techniques of analytical and 
synthetic activities, educational texts, equipment training material set their targets and objectives, organization of reflexive 
action, aimed at identifying and fixing the main steps of search activity, methods and techniques of their implementation. 
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В статье обоснована необходимость в формировании компетенций, составляющих компетентность бака-
лавров технического вуза при изучении дисциплин экономического цикла. Проанализированы понятия ком-
петентность и компетенция, определены факторы, влияющие на её формирование в период обучения в вузе. 
Обозначены проблемы, возникающие у преподавателей технических вузов при формировании компетенций у 
студентов.  Обоснована необходимость разработки программы ЭВМ по расчету и выбору компетенций. Сде-
ланы выводы о том, что для повышения профессиональной компетентности выпускника с учётом требований 
ФГОС и работодателей необходима разработка процедуры формирования и оценки компетенций, совершен-
ствование алгоритма планирования обучения и мониторинга развития компетенций, анализ результатов кото-
рого позволит вносить коррективы в организацию процесса обучения и повысить качество обучения.
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The article substantiates the need of the bachelors’ competence of technical university of higher education in 
studies of sectors of the economy. Conceptions of skills and competencies were analyzed, factors were determined 
that exert on competence formation during the study at technical university. Problems were indicated that arise for the 
professors of technical university to form students competence. It’s necessary to work out the program of IBM for the 
calculation and selection of competencies. It’s concluded that to enhance the professional competence of graduates and 
employers taking into account the requirements of Federal State Educational Standard (FSES) it’s essential to develop 
a procedure for the formation and evaluation of competencies, to improve the scheduling algorithm training and 
monitoring of competence development. The analysis of this algorithm’s results will allow to edit to the organization 
of the learning process and improve the quality of education.


